



# ပျာကညီဘျာထံခဝရရှာန်

## တၢ်ကစိန်ကြားသ့ၣ်ညါ

၃၉၆, ဘိၣ်ဘျးကျဲ, လိမတီၣ်, ဝှံတက့ၣ်  
Ph. 95-1-214899(Ext. 124)  
E.mail. kbccd08@gmail.com  
Web -kbcm1913.org

နီၣ်ဂံၣ်(၃)

လါစဲးပတုဘၢၣ်, ၂၀၁၈န့ၣ်

### တၢ်ရဲလိာ်မုၢ်လိာ်မလသကိးတၢ်ဒီး KBCUSA



၂၀၁၈န့ၣ်အပူၤ ကီၢ်အမဲရကၢ ကီၢ်စၢဖျိၣ်ကညီဘျာထံခဝရံၣ်ဖိတၢ်အိၣ်ဖျိၣ်သကိးတၢ်အိၣ်ဖျိၣ်(Karen Baptist Churches USA) အတၢ်ကွဲအယီၤ ပျာကညီဘျာထံခဝရရှာန်ဝဲၤလီၤ ပျာမၤတၢ်ဖိတဖၣ်လၢအမုၢ်-သရၣ်ဒိၣ်ဒီးကထၢၣ်စဲမစၢၣ်(ခဝရရှာန်န့ၣ်ရဲၣ်), သရၣ်သီတူၢ်(ဝဲၤဒၢးခိၣ်), သရၣ်မုၢ်ကျူဖိ (ခရံၣ်ဖိတၢ်မၤဂုၤမၤစၢၤဒီး တၢ်ဂုၤထီၣ်ပသီထီၣ်ဝဲၤကျိၤပုၤန့ၣ်တၢ်), သရၣ်မုၢ်စၢ်ဘျးဝါ(ဝဲၤကျိၤလၢသးစၢ်တၢ်မၤဂီၢ်ပုၤန့ၣ်တၢ်)တဖၣ်လဲၤဘၣ်ဆူကီၢ် အမဲရကၢ ကညီဘျာထံခဝရံၣ်ဖိတၢ်အိၣ်ဖျိၣ်သကိးတၢ်အိၣ်ဖျိၣ် ကဗျာတၢ်အိၣ်ဖျိၣ်(၉)ဝိတဝီမဲ (Moline, IL) လၢလၢယူၤလဲၤ ၂၆ တူၤ၂၈သီ, ၂၀၁၈န့ၣ် ဒီး မၤသကိးဘၣ်တၢ်လၢတၢ်သိၣ်လိ, တၢ်ဟ့ၣ်တၢ်ကစိန်, တၢ်ဟ့ၣ်ကူၣ်ဟ့ၣ်ဖး, တၢ်ဘါတၢ်ရဲၣ်တၢ်ကျဲၤတဖၣ်, လဲၤအိၣ်သကိးဟံၣ်ဖိဖိတဖၣ် ဒိတၢ်အိၣ်ဖျိၣ်လၢအတူၢ်လိာ်ဒီးကွဲမုၢ်အတၢ်သးတၢ်ကျဲၤသ့ၣ်တဖၣ်အသိးန့ၣ်လီၤ.

### ထံဒိၣ်နီၣ်ယွၤလၢ ကီၢ်(၈)တုၣ်

၂၀၁၈န့ၣ်စးထီၣ်လၢ လါအိၣ်ကူၣ်အပူၤတၢ်စၢၤဒိၣ် ဒီးပထံၣ်ဘၣ်လၢ ပျာကညီဘျာထံခဝရရှာန် ကီၢ်တ နီၤအပူၤတၢ်လီၤအါတီၤ ဘၣ်ကွၢ်ဆၢၣ်မဲၣ်ထံဒိၣ် နီၣ်ယွၤအယီၤဒီးဟံၣ်ဖိပိတနီၤဘၣ် ဟးထီၣ်ကွၢ် လၢဒုသဝီတၢ်အိၣ်တၢ်ဆိးအလီၤဒီး လဲၤအိၣ်ကဒု တစၢ်တလီၤဆူ ဖဲးဘူးညၣ်တၢ်အဟံၣ်အယီၤ, တ



နီၤလၢကီၢ်ဝဲၤလီၤ, တၢ်အိၣ်ကဒုတစၢ်ဖိအလီၤ (Camp)န့ၣ်လီၤ. ကီၢ်လၢဘၣ်ကွၢ်ဆၢၣ်မဲၣ်ထံ ဒိၣ်တၢ်ဘၣ်ကီၢ်ဘၣ်ခဲတဖၣ်မုၢ်ဝဲ-(က)ကီၢ်ဘျး (ပုၤကံၤသီ)ထံလီၤဆူကွဲၣ်ဟံၣ်(၂၁)ဖျၢၣ်, (ခ) သဝီ, (ခ)ကီၢ်ဆိထံး(၄၇)သဝီ, (ဂ)ကီၢ်ချၢၣ်လွံၢ် ထူၣ်(၁၂)သဝီ, (ဃ)ကီၢ်ဖၣ်အိၣ်မိၣ်လမ့ၣ်(၁၃)သ ဝီ(င)ကီၢ်တီအူပကူအိၣ်ထီၣ်(Camp)အလီၤ(၂)တီၤ, (စ)ကီၢ်တီအူသ့ၣ်တီၣ်ဘျးမိၣ်ပုၤအိၣ်ထီၣ်(Camp)အ လီၤ(၁)တီၤ, (ဆ)တီအူကီၢ်ကဲၤခၢၣ်ကဲၤဘါလဲၤ အိၣ်လဲၤဆိးဆူ ဖဲးဘူးညၣ်တၢ်အိၣ်န့ၣ်လီၤ.



ပျာကညီဘျာထံခဝရရှာန်န့ၣ်ရဲၣ်(မၤဟံၣ်စၢၤ)ကွဲး ဆူၤလီၤလံာ်ဆူကီၢ်ဒီးခဝရရှာန်ဖိလဲၤလၢထံလီၤ ကီၢ်ပုၤဒီးထံဂၤကီၢ်ဂၤအအိၣ် လၢတၢ်ဒုးသ့ၣ်ညါ

တၢ်ဂ့ၢ်တဖၣ်ဒီး တၢ်ကပၣ်ဖျါထီၣ်တၢ်အိၣ်တၢ် သးအိၣ်ခီဖျါတၢ်ဟ့ၣ်မၤဘၣ်မၤတီၢ်, တၢ်ဟ့ၣ်မၤ စၢၤတၢ်မိးတၢ်လီၤ, တၢ်ကူတၢ်သိးဒီးအိၣ်ကတၢ် မုၢ်တၢ်ဃုထုကဖၣ်သကွဲၣ်ကညး လၢကီၢ်ဘၣ် ကွၢ်ဆၢၣ်မဲၣ် ထံဒိၣ်နီၣ်ယွၤတဖၣ်အဂီၢ်န့ၣ်လီၤ.

### လံာ်လဲၤဒီးတၢ်ဆဲးတၢ်လၢဝဲၤကျိၤ

ပျာကညီဘျာထံခဝရရှာန်လံာ်လဲၤဒီးတၢ်ဆဲးတၢ် လၢဝဲၤကျိၤအိၣ်ဒီး တၢ်သးထီၣ်ကညီစီတၢ် ရဲၣ်တၢ်ကျဲၤဒီးအမုၢ် တၢ်မၤကွၢ်ဆိတီၤလၢကီၢ်ပ သံၣ်မ့ၢ်, ပရဲးစီသဝီအသိး တနံၣ်အံၤဘၣ်တၢ် လဲၤခဲကွၢ်စီကွၢ်တၢ်မၤကွၢ်ဆိတီၤဖဲလိ ယူၤလဲ ၂၇သီ, ၂၀၁၈န့ၣ်န့ၣ်လီၤ. တၢ်သးထီၣ်ကညီ စီတၢ်ရဲၣ်တၢ်ကျဲၤအကျါ တၢ်ကူၣ်ဘၣ်ကူၣ်သ့ စးထီၣ်လၢမိၢ်ကျိၣ်စ့ၢ်ကိးဘၣ်တၢ်မၤအီၤလၢ တီၤဘျီကူၣ်သ့ၣ်တဖၣ်အယီၤဖဲလိအိၣ်ကူၣ် (၂၂)သီ တူၤ လါစဲးပတုဘၢၣ် (၃)သီ, ၂၀၁၈န့ၣ်န့ၣ်ဘၣ် တၢ်လဲၤခဲကွၢ်စီကွၢ်အီၤလၢ ကီၢ်မ့ၢ်ဒီးတၢ်အိၣ် ဖျိၣ်သ့ၣ်တဖၣ်လၢအမုၢ်ဝဲ (၁)ပံၤတခးတၢ်အိၣ် ဖျိၣ်, (၂)တမၤကျိၤတၢ်အိၣ်ဖျိၣ်, (၃)ခိလိသ့ၣ်တၢ် အိၣ်ဖျိၣ်, (၄)တဖျါဖျိတၢ်အိၣ်ဖျိၣ်, (၅)ကမိဖိတၢ် အိၣ်ဖျိၣ်, (၆)ကူၣ်ကရၢတၢ်အိၣ်ဖျိၣ်, (၇)တဲးတဲးကူ တၢ်အိၣ်ဖျိၣ်သ့ၣ်တဖၣ်န့ၣ်လီၤ. တၢ်သးထီၣ်ထီ



ကညီစီတၢ်ရဲၣ်တၢ်ကျဲၤအပူၤအိၣ်စ့ၢ်ကိးဒီး သးပုၤတၢ်သ့ၣ်လိာ်လဲၤတၢ်ရဲၣ်တၢ်ကျဲၤအယီၤ တနံၣ်အံၤဘၣ်တၢ်လဲၤခဲကွၢ်စီကွၢ်မ့ၢ်ပုၤတၢ် သ့ၣ်လိာ်လဲၤတၢ်ရဲၣ်တၢ်ကျဲၤ ဖဲလိအိၣ်ကူၣ်(၃)သီ, ၂၀၁၈န့ၣ်န့ၣ်လၢကီၢ်တီအူပကူ, ဝှံဖၣ်ဖိတၢ် အိၣ်ဖျိၣ် ဒီး ဖဲလိအိၣ်ကူၣ်(၄)သီ, ၂၀၁၈န့ၣ်န့ၣ်

လၢကီၢ်ကယါမိၢ်ပုၤ, လိာ်ဘၣ်ခိၣ်တၢ်အိၣ်ဖျိၣ် န့ၣ်လီၤ. ဝဲၤကျိၤအံၤအိၣ်ဒီး တနံၣ်တဘျီတၢ်ဒီး စဲးတၢ်ကတီၤသီလီၤဘၢ တၢ်ရဲၣ်တၢ်ကျဲၤအသိး တနံၣ်အံၤပအိၣ်ဒီး(၃၅)ဘျီတဘျီတၢ်ဒီးစဲးဖဲ လါအိၣ်ကူၣ်(၁၇)သီ, ၂၀၁၈အနံၤဒီးကီၢ်ဒီး လံာ်စီ ဆ့ၣ်ကူၣ်တနီၤန့ၣ်လီၤဒီးစဲးစ့ၢ်ကိးန့ၣ်လီၤ.





## ဝဲကျဲလၢသးစၢ်တၢ်မၤဂီၢ်



ပုၤကညီၤဘျၢထံၣ်ခဝုၣ်ရၢၣ်ဝဲကျဲလၢသးစၢ်တၢ်မၤဂီၢ်အိၣ်ဒီး တၢ်မၤလိလၢအမုၢ် ပတီၢ်ထီၣ်ကိၤလၢဝဲကျဲၣ်တၢ်မၤလိလၢ ဒီးခိၣ်ဖျၢထၢၣ်တၢ်မၤလိလၢ ဖဲလိယုၤ(၃)သီတုၤ လါစဲးပတုၤဘၣ်(၇)သီ,ဖဲသးစၢ်ဝဲလီၤန့ၣ်လီၤ. သရၣ်/ မုၢ်လၢဟ့ၣ်ခိၣ်ဟ့ၣ်နီၤတၢ်လၢ ကိၤလၢဝဲကျဲၣ်တၢ်မၤလိလၢဘျီအံၤမ့ၢ်ဝဲ (၁)သရၣ်အံၤစဲးဝါ(၂)သရၣ်မုၢ်မံၣ်မံၣ်သ့ၣ်ခိၣ်(၃)သရၣ်မုၢ်စ့ၣ်စ့ၣ်(၄)သရၣ်မုၢ်ခဲၣ်လျှၣ်မုးဒီးခိၣ်ဖျၢထၢၣ်တၢ်မၤလိလၢ-သရၣ်ခဲးဒီးတဖၣ်န့ၣ်လီၤ. ပုၤမၤလိတၢ်ဖိမုၢ်(၁၄)ဂၤ, ခွါ(၅)ဂၤ ခဲလၢအိၣ်ဝဲ(၁၉)ဂၤန့ၣ်လီၤ. အိၣ်စ့ၢ်ကိးဒီး(PA system)တၢ်မၤလိလၢ ဖဲလိစဲးပတုၤဘၣ်(၁၁-၁၄)သီ, ၂၀၁၈န့ၣ်ဖဲသး စၢ်ဝဲလီၤန့ၣ်လီၤ. သရၣ်သိၣ်လိတၢ်မ့ၢ်ဝဲ-သရၣ်အစီမံန့ၣ်လီၤ. ကီၢ်အဘျီ(၁၀)ခၢၣ်စး ပုၤဟဲထီၣ်တၢ်မၤလိလၢအိၣ်ဝဲ(၂၅)ဂၤန့ၣ်လီၤ.

## တၢ်သးစုကစီၣ်ဒီးမံးရၢၣ်ဝဲကျဲ



တၢ်သးစုကစီၣ်ဒီးမံးရၢၣ်ဝဲကျဲအိၣ်ဒီး တၢ်သ့သိၣ်လိလံာ်စီဆုံ တၢ်မၤလိဖဲန့ၣ်ကယၢအတၢ်သ့ၣ်ထီၣ်ယံၣ်ကထာ, ဖဲလိယုၤ၂၆-၂၈, ၂၀၁၈န့ၣ် န့ၣ်လီၤ. လၢတၢ်ရဲၣ်တၢ်ကျဲတၢ်မၤလိတဘျီအံၤ ပုၤသိၣ်လိလံာ်စီဆုံမ့ၢ်ဝဲကျဲပုၤန့ၣ်တၢ်သးစု သရၣ်အဲးဒၢဝဲ, တၢ်သ့ကွဲးတၢ်ကစီၣ်-သရၣ်ဒိၣ်ဒီး ကထာၣ်သီက့ၣ်, တၢ်သ့သိၣ်လိလံာ်စီဆုံ-သရၣ်ဒီးကထာၣ်ရွၢၣ်ကျါလၢ(ပ.ဘ.ယ.ဖ)စ့ၢ်ကိးလီၤ. တၢ်မၤလိတဘျီအံၤ ပုၤလၢအဟဲထီၣ်လၢ ကီၢ်တ ဆံးယုၤဘျီခၢၣ်စးခဲလၢအိၣ်ဝဲဒၣ်(၂၈)ဂၤလီၤ. ဖဲလိအိၣ်ကွဲး(၆-၁၈) သီ, ၂၀၁၈န့ၣ် အိၣ်စ့ၢ်ကိးဒီး “တၢ်သိၣ်လိဟးဝုၤတၢ်ကရၢၢ် တၢ်ထံၣ်လိာ်အိၣ်ဖိၣ်သကိး ဒီးတၢ်ဟ့ၣ်ခိၣ်ဟ့ၣ်နီၤတၢ် တၢ်မၤလိလၢ” န့ၣ်လီၤ. တၢ်မၤလိတဘျီအံၤပုၤဟဲထီၣ်အိၣ်ဝဲ(၂၅)ဂၤ, လၢကီၢ်(၁၅)ဘျီန့ၣ်လီၤ. တၢ်သိၣ်လိအိၣ်တီဒီးပုၤ သိၣ်လိ တၢ်တဖၣ်မ့ၢ်ဝဲ- တၢ်မၤလိလံာ်စီဆုံ လၢသရၣ်စၢလမိၣ် ဒီးသရၣ်မုၢ်ဖလုၣ်ဘၣ်ယၢၣ်, ကစၢ်ယုၤအတၢ်တိာ်ဟံလၢသရၣ်အဲးဒၢဝဲ, မ့ၢ်နံၤခဲကတၢ်တၢ် မၤသးတဖၣ်လၢသရၣ်မုၢ်က့ၣ်မ့ၢ်လး, တၢ်ကဲပျီၣ်ဘီၣ်တၢ်နီၤ လၢသရၣ်ဒိၣ်စီလိလၢ ဒီးတၢ်သ့ၣ်ဝဲသးဆၢလၢ သရၣ်အဲးတဖၣ်ထီၣ်သတဖၣ်န့ၣ်လီၤ.

## တၢ်က့ၣ်တၢ်က့ၣ်သ့တၢ်ရဲၣ်တၢ်ကျဲ ကမံးတံာ်တၢ်အိၣ်ဖိၣ်ထံၣ်လိာ်သး



ပုၤကညီၤဘျၢထံၣ်ခဝုၣ်ရၢၣ်အိၣ်ဒီးတၢ်က့ၣ်တၢ်က့ၣ်သ့တၢ်ရဲၣ်တၢ် ကျဲကမံးတံာ်တၢ်အိၣ်ဖိၣ်ထံၣ်လိာ်သး ဖဲလိအိၣ်ကွဲး(၂၀), ၂၀၁၈န့ၣ် ဖဲန့ၣ် တကယၢတၢ်စံးဘျးတၢ်သ့ၣ်ထီၣ်တၢ်အိၣ်ဖိၣ်ဒီးန့ၣ်လီၤ. တၢ်ရဲၣ်တၢ် ကျဲတဘျီအံၤ ပုၤဟဲလီၤဆ့ၣ်နီၤမ့ၢ်ဝဲ-သရၣ်ဒိၣ်ယုၤဒုးမုၢ်(န့ၣ်ရွဲၣ်သးစဲး), တၢ်တံးဖျါတၢ်ထံၣ်လိာ်အိၣ်ဖိၣ်အဂီၢ်လၢ -သရၣ်ဒိၣ်ယုၤဒုးမုၢ်(န့ၣ်ရွဲၣ်သး စဲး), တၢ်တံးဖျါကညီၤကလံာ်ဒီးတၢ်က့ၣ်တၢ်က့ၣ်သ့အဂီၢ်လၢ -သရၣ်စီ ကဟံ ဒီးသရၣ်မုၢ်နံထံၣ်တဖၣ်န့ၣ်လီၤ. တၢ်ပညိၣ်-ဒိသိးလၢပုၤကညီၤဘျၢ ထံၣ်ခဝုၣ်ရၢၣ်တၢ်က့ၣ်တၢ်က့ၣ်သ့ကမံးတံာ်ကအိၣ်ထီၣ်အဂီၢ် တၢ်ကွၢ်စိ - ၁.တၢ်အိၣ်ကတံာ်တၢ်ပသးလၢအဘၣ်ထွဲဒီးတၢ်က့ၣ်တၢ်က့ၣ်သ့ အတၢ်ရဲၣ်တၢ်ကျဲတဖၣ်အဂီၢ် ၂.ဒိသိးပကကၢက့ၤပတၢ်န့ၣ်ဒီး တၢ်က့ၣ် တၢ်က့ၣ်သ့အကျဲအကျဲ လၢအအိၣ် ဒီးပုၤတဖၣ်အဂီၢ်န့ၣ်လီၤ. ပုၤဟဲထီၣ် တၢ်ထံၣ်လိာ်အိၣ်ဖိၣ်ထံၣ်လိာ်သးတဘျီအံၤတဖၣ်မ့ၢ်ဝဲ-ပုၤလၢဘၣ်တၢ်ကွဲးအိၣ် တဖၣ်ဒီး ကမံးတံာ်မၤတၢ်ဖိတဖၣ်န့ၣ်လီၤ.

## ပိာ်စွဲဝဲကျဲ



ပုၤကညီၤဘျၢထံၣ်ခဝုၣ်ရၢၣ်ပိာ်စွဲဝဲကျဲ အိၣ်ဒီးပိာ်စွဲဝဲကျဲတၢ်မၤလိဖဲလိ ယုၤ(၅-၇)သီ, ၂၀၁၈န့ၣ်ဖဲန့ၣ်(၁၀၀)တၢ်စံးဘျးတၢ်သ့ၣ်ထီၣ်န့ၣ်လီၤ. သရၣ် သိၣ်လိတၢ်တဖၣ်မ့ၢ်ဝဲ-သရၣ်သ့ၣ်စ့(တၢ်သးဝဲ), သရၣ်ဒိၣ်ဒီးကထာၣ်မိမံး သ့(ဖိၣ်စၢၤမုၢ်ဒီး တၢ်ကဲခိၣ်ကဲန့ၢ်), သရၣ်ဒိၣ်ထီၣ်သါ(ဘျၢထံၣ်ခဝုၣ်ဖိတၢ်စ့ တၢ်န့ၣ်ဒီးတၢ်မုၢ်ထွဲမၤထွဲ), သရၣ်ဒိၣ်အိၣ်ခဲလၢစံး(ဖိၣ်စၢၤဒီးတၢ်အိၣ်ဖိၣ် အ တၢ်ပတၢ်ဆၢ)တဖၣ်န့ၣ်လီၤ. ကီၢ်(၁၅)ဘျီခၢၣ်စးဒီး ဝဲကျဲကမံးတံာ်ဖိ ခဲလၢစံး(၅၀)ဂၤ ဟဲထီၣ်တၢ်မၤလိတဘျီအံၤန့ၣ်လီၤ.





### နံနံကယု(၂၀)မံးရှာန်တၢ်တိၣ်ကျဲၤနံပတီၢ်တပတီၢ် တၢ်မၤလံၤမၤလုၤတၢ်ရဲၣ်တၢ်ကျဲၤ

ပုၤကညီၤဘျၢထံၣ်ခဝုၣ်နံနံကယု(၂၀) မံးရှာန်တၢ်တိၣ်ကျဲၤ နံပတီၢ်တပတီၢ်တၢ်မၤလံၤမၤလုၤ အတၢ်ရဲၣ်တၢ်ကျဲၤတၢ်မၤလံၤတၢ်တဘျီ ဘၣ်တၢ်မၤအိၣ်ဖဲ ကီၢ်ကယုမိၢ်ပုၤဝဲၤလီၤန့ၣ်လီၤ. ကီၢ်လၢအမၤသကံးတၢ် ခိဖျိတၢ်တူၢ်လိာ်တဘျီအံၤမ့ၢ်ဝဲ ကီၢ်ကယုမိၢ်ပုၤ, ကီၢ်ကယုဖျး ဒီးကီၢ်ထၢခိ သ့ၣ်တဖၣ်န့ၣ်လီၤ.တၢ်မၤလံၤအဆၢကတီၢ်တခီမ့ၢ်ဝဲလိာ်အိၣ်ကူၣ်(၇)သီ တုၤ(၁၂)သီ, ၂၀၁၈နံၣ်ဒီးပုၤဟဲထီၣ်တၢ်မၤလံၤခဲလၢာ်အိၣ်ဝဲ(၆၃)ကန့ၣ်လီၤ. တၢ်မၤလံၤမၤလုၤ အတၢ်ရဲၣ်တၢ်ကျဲၤတၢ်မၤလံၤခဲဘျီတဘျီဘၣ်တၢ်မၤ အိၣ်ဖဲ ကီၢ်တီၢ်အူသ့ၣ်တၢ်မ့ၢ်ပုၤဝဲၤလီၤန့ၣ်လီၤ. ကီၢ်လၢအမၤသကံးတၢ် ခိဖျိတၢ်တူၢ်လိာ်တဘျီအံၤမ့ၢ်ဝဲ ကီၢ်တီၢ်အူသ့ၣ်တၢ်မ့ၢ်ပုၤ, တီၢ်အူကီၢ်ကဲၤ



ခၢၣ်ကဲၤဘၣ်, ကီၢ်တီၢ်အူပကူ, ကီၢ်ဆိထံးဒီးကီၢ်ချၢၣ်လွၢ်ထွၢ်သ့ၣ်တဖၣ် န့ၣ်လီၤ. တၢ်မၤလံၤအဆၢကတီၢ်တခီမ့ၢ်ဝဲလိာ်အိၣ်ကူၣ်(၂၇)သီတုၤ လၢစဲးပ တုၤဘၣ်(၂)သီ, ၂၀၁၈နံၣ်ဒီး ပုၤဟဲထီၣ်တၢ်မၤလံၤအိၣ်ဝဲ(၃၇)ကန့ၣ်လီၤ.တၢ် မၤလံၤအံၤဘၣ်တၢ်တီၢ်ခိၣ်ရဲၣ်မဲအိၣ်လၢ တၢ်ဒုးဒိၣ်ထီၣ်ခိၣ်န့ၣ်တၢ်ရဲၣ်တၢ်ကျဲၤ ကရူၢ်(၇)ဝဲၤကျဲၤ(၄)ခါလၢအမ့ၢ်တၢ်ကတိၢ်ကတီၢ် ဒုးဒိၣ်ထီၣ်ထီထီၣ်ခိၣ် နံၣ်ဝဲၤကျဲၤ, သရၣ်သမၤဝဲၤကျဲၤ, တၢ်သးခုကစီၣ်ဒီး မံးရှာန်ဝဲၤကျဲၤဒီးခရဲၣ်မိ တၢ်ကူၣ်ဘၣ်ကူၣ်သ့ဝဲၤကျဲၤသ့ၣ်တဖၣ်န့ၣ်လီၤ. တၢ်တီၢ်ထူမ့ၢ်ဝဲ “လၢထီၣ် ပုၤထီၣ်လၢခိၣ်န့ၣ်အတၢ်ဒိၣ်တၢ်ခိၣ်ပုၤ န့ၣ်လီၤ. သရၣ်သမၤလၢအဟ့ၣ် တၢ်သိၣ်လိာ်တၢ်မၤလံၤတဘျီအံၤမ့ၢ်ဝဲ သရၣ်ဒိၣ်သ့ၣ်အိၣ်ထု(ယွၢ်အတၢ် ကံးဒီးတၢ်အိၣ်ဖျိသရၣ်အမ့ၢ်ဒါ), သရၣ်ဒိၣ်စ့စိ(တၢ်အိၣ်ဖျိအတၢ်ပၤ တၢ်ဆၢ), သရၣ်မုၢ်ဒီးမိၣ်ဒု(ခ.ကစံးတၢ်မ့ၢ်တၢ်မနုၤလဲၣ်), သရၣ်ဒိၣ်အံၣ် လီၤလး (တၢ်အိၣ်ဖျိအပူၤတၢ်သိၣ်လိာ်တၢ်ဖဲတၢ်မၤ), သရၣ်ဒိၣ်လိာ်လဲ (တၢ်သးခုကစီၣ်ဒီးခုခါတၢ်ကွၢ်ဆၢၣ်မံၣ် တၢ်ကရူၢ်ကရၢ), သရၣ်ဒိၣ်လုမိ (တၢ်သ့ၣ်ညါထံၣ်ယွၢ်အတၢ်ကံးဒီးခုခါတၢ်သးခုကစီၣ်တၢ်မၤ), သရၣ်ဒီးက ထၢၣ်ယံၤအုလး(တၢ်သ့ၣ်ညါဘၣ်ထွဲတၢ်ပၤတၢ်ဆၢ), သရၣ်ဒိၣ်ဒီးကထၢၣ် မိစဲးသ့(သ့ၣ်ဂ့ၢ်သးကျဲၤခိၣ်န့ၢ်)ဒီး ပုၤသိၣ်လိာ်လံၣ်စီဆံၣ်တဖၣ်မ့ၢ်ဝဲ သရၣ်ဒုၤ ၂၅, သရၣ်မုၢ်လဲၣ်မံ, သရၣ်ဒိၣ်ဒီးကထၢၣ်ဟ့ၣ်မုၢ်ထူဒီး သရၣ်ဒိၣ်ပီလုး ထူန့ၣ်လီၤ. တၢ်ကတီၢ်လီၤဆိတဖၣ်မ့ၢ်ဝဲသရၣ်ဒိၣ်ယွၢ်ဒုးမ့ၢ်, သရၣ်ဒိၣ်သါ ထီၣ်ပဒိၣ်ဖါကျဲၤဒီး ပဒိၣ်ခိၣ်ထူသ့ၣ်တဖၣ်န့ၣ်လီၤ. တၢ်မၤလံၤတဘျီအံၤ ဘၣ် တၢ်နီၤဖးကရူၢ်(၄)ကရူၢ် လၢအမ့ၢ်ဝဲသရၣ်သမၤကျဲၤ, တၢ်သိၣ်လိာ်မၤယု ကရူၢ်, တၢ်သးခုကစီၣ်ကရူၢ် ဒီးတၢ်ပၤတၢ်ဆၢကရူၢ်သ့ၣ်တဖၣ်န့ၣ်လီၤ.



### တၢ်ကဟုကယုဒီးတၢ်ကူၣ်လိာ်တၢ်ဝဲၤကျဲၤ

ပုၤကညီၤဘျၢထံၣ်ခဝုၣ် တၢ်ကဟုကယုဒီးတၢ်ကူၣ်လိာ်တၢ်ဝဲၤ ကျဲၤအိၣ်ဒီး “တၢ်သ့ကထီၣ်သရၣ်ကူၣ်လိာ်တၢ်” တၢ်မၤလံၤဆူကီၢ်ဝဲၤကျဲၤ ခိၣ်န့ၣ်တဖၣ်, သရၣ်သမၤဒီး တၢ်အိၣ်ဖျိခိၣ်န့ၣ်တဖၣ်အကီၢ်ဖဲလိာ်အိၣ်ကူၣ် (၉)သီတုၤ(၁၇)သီ, ၂၀၁၈နံၣ် ဖဲအစ့ၣ်တၢ်လူၢ်ဒိခိၣ်န့ၣ်လီၤ. တၢ်မၤလံၤတ



ဘျီအံၤပုၤဟဲထီၣ် အိၣ်ဝဲ(၃၆)ကန့ၣ်လီၤ. ဖဲလိာ်အိၣ်ကူၣ်(၁၅)သီ, ၂၀၁၈နံၣ် အိၣ်စ့ၣ်ကံးဒီး ကညီၤဘျၢဒီးစံၣ်ညီၣ်ကီၢ်တဖၣ်တၢ်ထံၣ်လိာ်သး(တၢ်တဘျီ) ဖဲနံၣ်(၁၀၀)တၢ်စံးဘျးတၢ်သ့ၣ်ထီၣ်, ၁၂(ဃ)အလုၣ်, ဝုၤတကူၣ်န့ၣ်လီၤ. တၢ်ထံၣ်လိာ်သးတဘျီအံၤ ကီၢ်ခၢၣ်စးကညီၤဘျၢဒီးစံၣ်ညီၣ်ကီၢ်တဖၣ်, ပုၤ လၢအသးစဲး သဲးစးတဖၣ်ဒီးကီၢ်ခၢၣ်စးတဖၣ်ဟဲထီၣ်အိၣ်ဖျိသကံးဝဲဒၣ် န့ၣ်လီၤ. ဖဲလိာ်စဲးပတုၤဘၣ်(၄)သီ တုၤ (၁၄)သီ, အိၣ်စ့ၣ်ကံးဒီး ဖိၣ်ယဲကိမ့ၢ်ဒါ ခိၣ် တဖၣ်အကီၢ်တၢ်မၤလံၤလၢအမ့ၢ် “တၢ်မၤအိၣ်ထီၣ်တၢ်သ့တၢ်ဘၣ်တၢ်မၤ လိာ်ဒီးတၢ်စ့သ့တၢ်မၤလံၤ” န့ၣ်လီၤ. သရၣ်/မုၢ်လၢ ဟဲထီၣ်တၢ်မၤလံၤခဲလၢာ် အိၣ်ဝဲ(၁၅)ကလၢကျဲၤ(၉)ဖျၢၣ်န့ၣ်လီၤ. သရၣ်သိၣ်လိာ်တဖၣ်မ့ၢ်ဝဲ-သရၣ် မုၢ်ဆၢၣ်ပံးလၢ, သရၣ်ဒီးကထၢၣ်စ့ၣ်စဲးခိၣ်, သရၣ်သီတုၤ, သရၣ်မုၢ်ခုၣ်, သ ရၣ်မုၢ်စ့ၣ်တဖၣ်, တၢ်သိၣ်လိာ်စီဆံၣ်လၢ သရၣ်ဒီးကထၢၣ်ရွှၢ်ကျဲၤ, သရၣ်မ့ၢ်ပုၤကျဲၤ, သရၣ်မုၢ်လိာ်တဖၣ်ဒီး တၢ်ကတီၢ်လီၤဆိလၢ သရၣ်မုၢ်ဒီး ကထၢၣ်လုထု, သရၣ်စၢလမိၣ်, သရၣ်လဲမဲအူတဖၣ်န့ၣ်လီၤ.



### နံနံကယု(၂၀)မံးရှာန်တၢ်တိၣ်ကျဲၤနံပတီၢ်တပတီၢ် တၢ်ထုးထီၣ်လိာ်လံၣ်ဒီးလံၣ်ဖျိခါးတၢ်ရဲၣ်တၢ်ကျဲၤ



ပုၤကညီၤဘျၢထံၣ်ခဝုၣ် နံနံကယု(၂၀)ကရူၢ်(၅) “တၢ်ထုးထီၣ် လိာ်လံၣ်ဒီး လံၣ်ဖျိခါးတၢ်ရဲၣ်တၢ်ကျဲၤ” အိၣ်ဒီး(Library Awareness)ဆူ ကီၢ်လံၣ်စီဆံၣ်က့ၢ်တဖၣ်လၢအမ့ၢ် ကီၢ်ဖျိအံၣ်မိၣ်လဲၣ်ဖဲ လဲၣ်ယုၤ(၉)သီ, ကီၢ်ဟီကတးဖဲလဲၣ်ယုၤ(၃၀)သီ, ကီၢ်မိမုးဖဲလဲၣ်ယုၤလံ(၇)သီဒီး ကီၢ်မုၢ်တြီၤ ဖဲလိာ်စဲးပတုၤဘၣ်(၁၅)သီလၢ (၂၀၁၈)နံၣ်အပူၤအံၤန့ၣ်လီၤ. သရၣ်လၢလဲၤ ဟ့ၣ်ခိၣ်ဟ့ၣ်နီၤတၢ်မ့ၢ်ဝဲ သရၣ်ထုလၢၣ်(ပ.ဘ.ယ.မ)လံၣ်ဖျိခါးခိၣ်န့ၣ်လီၤ. တၢ်လဲၤဆူကီၢ်မုၢ်တြီၤဒီး ကီၢ်ဖျိအံၣ်မိၣ်လဲၣ်စီဆံၣ်က့ၢ်အံၤ သရၣ်ဒိၣ် မုၢ်ဖျၢၣ်ထူဒီး သရၣ်တနၢ်ထုတီခိၣ်ရဲၣ်မိဒီး လဲၤသကံးဝဲဒီးကီၢ်မိမုးဒီး ကီၢ် ဟီကတးလံၣ်စီဆံၣ်က့ၢ်တခီ သရၣ်မုၢ်န့ၣ်ထုၣ်, သရၣ်အံၣ်ဒိၣ်ဝါ သရၣ်တီလိာ် မုးဒီးသရၣ်ရုၤတီတဖၣ် တီခိၣ်ရဲၣ်မဲလဲၤသကံးဝဲန့ၣ်လီၤ.





## တက်တက်ထွဲထွဲအိပ်လိပ်သးဝဲကျိး



ပုကညီဘျာထံခဝရျာ် တက်တက်ထွဲထွဲအိပ်လိပ်သးဝဲကျိး အိပ် ဒီး တက်သ့လိပ်စီဆုံလာ တက်ကလျာ်စးထီၣ်ဖဲလါယျာ် တုၤလါစဲးပတုာ်ဘျာ်, ၂၀၀၈န့ၣ်ဖဲ ဝဲကျိးတက်သ့တက်ကလျာ်ဒီးန့ၣ်လိပ်. အိပ်စ့ၣ်ကိးဒီးတက်ထုးထီၣ်လိပ်သးဝဲကျိးကစၢ်ယျာ်လၢတက်ဒုယုာ်ဒီး ဧၤယျာ်တက်သးဝဲကျိးတဖၣ် လၢအမုၢ် တက်ကလျာ်လၢအမုၢ်(Digital Audio Player)ဒီးထုးထီၣ်ရၢလိပ်တက်န့ၣ်အသံအလၢနီၣ်ဂီၢ်(၁၁)စ့ၣ်ကိးန့ၣ်လိပ်.ဒီးန့ၣ်အိၤသုလာ ဝဲကျိးစ့ၣ်ကိးန့ၣ်လိပ်.

## ယွၤဂ့ၢ်ပိညါဝဲကျိး



ပုကညီဘျာထံခဝရျာ်ယွၤဂ့ၢ်ပိညါဝဲကျိးအိပ်ဒီး တက်ကွဲးဝဲကျိး တက်သိၣ်လိပ်လၢအမုၢ် တက်ဘါကရူၢ်လိပ်(Christian Sects)လၢတက်က သ့အိၤလၢက့ၢ်သ့တဖၣ် အတက်သိၣ်လိပ်အဂီၢ်ဖဲ လါစဲးပတုာ်ဘျာ်(၃)သီ, ၂၀၀၈န့ၣ်ဖဲ ခဝရျာ်တက်အိပ်ဖိုၣ်ဒီးန့ၣ်လိပ်. ဖဲလါစဲးပတုာ်ဘျာ်(၄)သီ, အိပ်စ့ၣ် ကိးဒီး (Accreditation Team)ထံၣ်လိပ်အိပ်ဖိုၣ်သကိးသးဒီး သုးကျဲးလၢ ကလဲၤတုၤအိပ်သကိးဘျာ် ဝဲကျိးက့ၢ်သ့တဖၣ် ဒိးသိးတက်ရုလိပ်မုၢ်လိပ်ကတုၤ အါထီၣ် ဒီးကလဲၤဟ့ၣ်ဂ့ၢ်ဟ့ၣ်ဘါအဂီၢ်န့ၣ်လိပ်.

## ပိၣ်မုၢ်ဝဲကျိး



ပုကညီဘျာထံခဝရျာ် ပိၣ်မုၢ်ဝဲကျိးတက်ဂုၤထီၣ်ပသီထီၣ် တက်ရဲၣ်တက်ကျဲးအိပ်ဒီး တက်မၤလိလၢအမုၢ် “တက်ဒိတက်ပနီၣ်တက်မၤလိ” ဖဲလါယျာ် လံ(၁၀-၁၄), ၂၀၀၈န့ၣ် ဖဲသဲလိၣ်လိာ်ခၢၣ်သးန့ၣ်လိပ်. တက်သိၣ်လိဘျာ်ထွဲတက်ဒိတက်ပနီၣ်အံၤ ဘျာ်တက်ဟ့ၣ်ဒိဟ့ၣ်နီၤအိၤလၢ သရၣ်လဲၣ်ဂ့ၢ် ဒီး တက်မၤ လိလံၣ်စီဆုံလာ သရၣ်မုၢ်ဒီးကထာ်သီဖိန့ၣ်လိပ်. ကီၢ်(၁၃)ဘျာ်ခၢၣ်စး သရၣ်, သရၣ်မုၢ်ဟဲထီၣ်တက်မၤလိအိပ်ဝဲ(၂၈)ကန့ၣ်လိပ်. ဒိန့ၣ်အသး ဖဲလါ အိၣ်က့ၢ်(၆-၁၀)သီ, ၂၀၀၈န့ၣ်အိပ်စ့ၣ်ကိးဒီး “တက်ကရၢကရီထီၣ် တက်အိပ်ဖိုၣ်ဒီးဘျာ်ကဝီၤတက်မၤလိ”ဖဲခဝရျာ်တက်သ့ထီၣ်ယုကထာ်, တက်အိပ် ဖိုၣ်ဒီးန့ၣ်လိပ်. သရၣ်, သရၣ်မုၢ်လၢဟ့ၣ်ဒိဟ့ၣ်နီၤတက်မုၢ်ဝဲ သရၣ်ဒိၣ်လးဖျာ် (တက်ကရၢကရီထီၣ် တက်အိပ်ဖိုၣ်ဒီးဘျာ်ကဝီၤ) ဒီးသရၣ်မုၢ်ဒီးကထာ် ဖိဂီၢ်(တက်မၤလိလံၣ်စီဆုံ)န့ၣ်လိပ်. ပုဟဲထီၣ်တက်မၤလိသရၣ်မုၢ်ခဲလၢာ်အိပ် ဝဲ(၁၅)က လၢကီၢ်(၁၂)ဘျာ်န့ၣ်လိပ်.

ဖဲလါအိၣ်က့ၢ် ၁၄- ၂၄သီ, ၂၀၀၈န့ၣ် ပိၣ်မုၢ်ဝဲကျိးသးကျဲးကျဲးမၤဘျာ် “တက်သ့ကုၢ်လိာ်တမ့ၢ်တဖျါ တီၤဖျာ်တက်မၤလိ” လၢ ကီၢ်ပိၣ်မုၢ်ပိၣ်မၤ တဖၣ်အဂီၢ်ဖဲ MHTI တက်မၤလိက့ၢ်န့ၣ်လိပ်. တက်မၤလိအံၤကီၢ်ခၢၣ်စးပုမၤလိတဖၣ်ဖဲ ဟဲထီၣ်ဝဲခဲလၢာ်အိပ်(၂၀)က လၢကီၢ်(၁၆)ကီၢ်န့ၣ်လိပ်. သရၣ်/သရၣ် မုၢ် လၢအသိၣ်လိတက်အိပ်(၆)လၢလၢ(MHTi - M Hospitality & Tourism Institute)တက်မၤလိက့ၢ်န့ၣ်လိပ်. တက်မၤလိအံၤကဲထီၣ် တက်ဘျး တက်ဖိုၣ်အါမးလၢ ပိၣ်မုၢ်ပိၣ်မၤတဖၣ် ကသုပၤဆုၤသးကျဲးကျဲးကတိၣ်ကတီၢ်တက်အိပ်ဆိးလိာ်ကျဲး, တက်ဖဲးတက်မၤ, တက်အိပ်တက်အိ, တက်ကယၢကယဲ, တက်အိပ်ဆူၣ်အိပ်ချ, ဒီးနီၣ်တကတက်ပိသ့ၣ်ပိသးလၢ တက်ရုလိပ်ဘျာ်ထွဲအဂီၢ်န့ၣ်လိပ်.

## ခရဲၣ်ဖိတက်က့ၢ်ဘျာ်က့ၢ်သ့ဝဲကျိး



ပုကညီဘျာထံခဝရျာ် ခရဲၣ်ဖိတက်က့ၢ်ဘျာ်က့ၢ်သ့ဝဲကျိး ထုးထီၣ်ဒီးရၢလိာ်ဘျာ် သးပုၤအိပ်ဘျးနံၤတက်မၤလိလံာ်(၄)ဝီတီ, ၂၀၀၈န့ၣ်အဂီၢ် ဒီးဖိသုာ် (Primary)တီၤ တက်မၤလိလံာ်အဘျာ်(၃)န့ၣ်လိပ်. ECCD မုၢ်ခိၣ်သရၣ်မုၢ်အိပ်ဖိဝဲလဲၤထီၣ်ဘျာ် (Early Childhood Intervention) တက်မၤလိဖဲလါအိၣ်က့ၢ်(၁-၃)သီ ဖဲစါခီ, တဲတုၣ်တက်ဘါယျာ်သရၣ်, ကီၢ်တက့ၢ်န့ၣ်လိပ်. အိပ်စ့ၣ်ကိးဒီး တက်လဲၤကွဲးကျဲး (ECCD) ကိုတဖၣ်ဖဲ ကီၢ် ဟီကတးဖဲလါအိၣ်က့ၢ်(၂)သီတုၤလါစဲးပတုာ်ဘျာ်လါတတ်န့ၣ်လိပ်. ဝဲကျိးအိပ်စ့ၣ်ကိးဒီး တက်လဲၤရုလိပ်မုၢ်လိပ်သးတက်ဘါဒီး (KBC) တက်ဆါဟံၣ်ပုၤမၤ တက်ဖိတဖၣ်ဖဲ လါယျာ်လဲ(၂)သီဟံၣ်န့ၣ်လိပ်. လၢန့ၣ်ကယၢ(၂၀)တက်တိၣ်က့ၢ်ပတီၢ်တပတီၢ်ကရူၢ်(၃)အဂီၢ် သုးကျဲးယုထာဆုၤလိာ် ဘျာ်ခၢၣ်စးတဖၣ်လၢ ကလဲၤမၤ (Awareness Training)ဆုၤကီၢ်မုၢ်ဒီး ကီၢ်ပသံၣ်မုၢ်ဒီးသရၣ်သမါတက်မၤလိအဆၢကတီၢ်န့ၣ်လိပ်. ဝဲကျိးမၤသကိးဘျာ်ကိးတက်ဒီး ကရူၢ်(၇)အတက်ရဲၣ်တက်ကျဲးဘျာ်ထွဲဒီး တက်သိၣ်လိမၤလိမၤလၢ ဘျာ်တက်မၤဖဲ ကီၢ်ကယၢမိာ်ပုၤ, ဒိးမိးဆိၣ်ဖဲ လါအိၣ်က့ၢ် ၇-၁၁ သီမုၢ်ဂုၤဖဲ ကီၢ် တီအူသုာ်တိၣ်ဘျာ်မုၢ်ပုၤဝဲလိာ်ဖဲ လါအိၣ်က့ၢ်၂၈-၃၀သီမုၢ်ဂုၤန့ၣ်လိပ်.